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YÖNETİM KURULU 

FAALİYET RAPORU 

(19.12.2018-22.01.2019) 

 

Sayın Meclis Üyeleri,  

Oda Meclisimizin 31 Ocak 2019 ve 11 sayılı toplantısının gündeminde yer alan, Yönetim Kurulumuzun                    

19 Aralık 2018 - 22 Ocak 2019 tarihleri arasındaki faaliyetlerinin en önemlilerini içeren çalışmaları 

bilgilerinize sunulmuştur.   

Saygılarımızla,  

Yönetim Kurulu     

 

I- KAYIT,  DEĞİŞİKLİK ve TERKLER: 

19.12.2018-22.01.2019 tarihleri arasında Odamıza;  

238 Yeni üye kaydedilmiş,                                                                                                                             

783 Üyenin kayıtlarında değişiklik yapılmış,    

164 Üyenin kaydı silinmiştir. 

22.01.2019 Tarihi İtibariyle Toplam Üye Sayımız: 27191 

 

II- DEVAM EDEN FAALİYETLER: 

1- Oda Meclisince onaylanmış olan 2019 yılı Çalışma Planı ve Bütçesi çerçevesinde çalışmalarımız,   

2- Odamız üyelerine yönelik eğitim, bilgilendirme ve danışmanlık faaliyetlerimiz,   

3- Üye firmalara yönelik başlatmış olduğumuz Oda hizmetlerinin tanıtımı ve Mesleki Yeterlilik Belgesi 

zorunluluğu bilgilendirme ziyaretlerimiz,  

4- ATOSEV’in mülkiyet sorununun çözülmesine yönelik ilgili makamlarla görüşmelerimiz ve hukuki 

girişimlerimiz, (Büyükşehir Belediyesi’ne açılan davamız devam etmektedir. ATOSEV Tesisinin üzerinde 

bulunduğu arazinin imar planında Sosyo-Kültürel Tesis Alanı olarak değişikliğe gidilmesi için Büyükşehir 

Belediyesi’ne yapılan başvurumuz kabul edilmiş olup; değişiklikle ilgili süreç devam etmektedir. Tesisin 

üzerinde bulunduğu arsanın mülkiyetinin alınmasına yönelik başvurumuz yapılmış olup; cevap 

beklenmektedir.) 

5- Odamız üyelerinin ihracat kapasitelerini artırmaya yönelik olarak başlattığımız “İhracat Hamlesi 

Projesi”nin yeni dönemine yönelik çalışmalarımız, (Programın son aşaması kapsamında firmalara Dış Ticaret 

Danışmanlığı hizmeti sunulmaktadır.)  

6- Odamız yeni hizmet binasının yapımına yönelik çalışmalarımız, (İmar plandaki son durma göre; arsamız ile 

ADASO arasında kalan yolun Odamız payına düşen kısmı Seyhan Belediyesinden alınmış ve tapu kaydına 

işlenmiştir. Ayrıca yeni hizmet binası projelerinin hazırlanmasına yönelik çalışmalarımız devam etmektedir.) 

7- Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA) 2015 Yılı Mali Destek Programı kapsamında yürütülen ve 2016 yılında 

tamamlanan “TR62 (Adana-Mersin) Bölgesi’nde Yer Alan Firmaların Rekabet Edebilirliği İçin Ticari Bilgi ve 

İstihbarat Merkezi Kurulumu” Projesi Odamız imkânlarıyla sürdürülmektedir,  

8- Adana Valiliği önderliği ile hayata geçirilen ve Odamızın paydaşı olduğu “Rekabet İçin Strateji Adana 

(RİS) Projesi” ne yönelik çalışmalarımız, (Proje yürütme kurulunda görevli çalışanlarımızca projeye katkı 

sağlanmaktadır.)   

9- Çukurova Üniversitesi’nin, ÇKA’nın Güdümlü Proje Desteği programına başvurusunu yaptığı ve Odamızın 

da proje ortağı olduğu “Kimya Vadisi Projesi”ne yönelik çalışmalarımız, (Proje Yürütücüsü Çukurova 

Üniversitesi olup; Odamız, Adana Sanayi Odası, Mersin TSO, Adana Büyükşehir Belediyesi, Çukurova 

Teknokent ve AKİB ortaklığında yürütülecektir.)  

10- Odamız öncülüğünde, “Adana Tarıma Dayalı İhtisas Organize Sanayi Bölgesi” kurulmasına yönelik 

çalışmalarımız, (Kuruluş protokolü Bakanlıkça onaylanmış olup; ATDİOSB tüzel kişilik kazanmıştır. Yer 

Tespit Komisyonu’nun onayından da geçen arazimiz, mera vasfından çıkartılarak Hazineye devri için son 

aşamaya gelinmiştir. Devir sonrasında arsanın tarafımıza tahsisi gerçekleşecektir.)  

11- Akdeniz İhracatçı Birlikleri önderliğinde Karataş ilçesinde 6350 dekar alan üzerinde kurulacak olan 

“Adana Tarıma Dayalı Balık ve Su Ürünleri İhtisas Organize Sanayi Bölgesi projesine yönelik çalışmalarımız, 

(Odamız da %6 hisse payı ile ortak olmuş ve hisse bedeli ödenmiştir.)  
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12- Adana İli Kürkçüler Beldesinde “Adana Tekstil Kent Küçük Sanayi Sitesi” ile “Adana Ayakkabıcılar 

Küçük Sanayi Sitesi” nin kurulmasına yönelik, lobi ve destek çalışmalarımız, (Ayakkabıcılar Sitesinin TOKİ 

tarafından yapılması için taraflar arasında protokol imzalanmıştır.) 

13- Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA) Cazibe Merkezleri Programı kapsamında, İlimiz başvuruları arasında 

Bakanlıkça desteklenmek üzere kabul edilen tek proje olan “Adana Girişimcilik Merkezi Projesi”ne yönelik 

çalışmalarımız, (Proje Yürütücüsü Çukurova Üniversitesi olup; Adana Bilim ve Teknoloji Üniversitesi, 

Seyhan Belediyesi, Odamız, Adana Sanayi Odası, KOSGEB Adana İl Müdürlüğü, Sanayi ve Teknoloji 

Bakanlığı Adana İl Müdürlüğü ortaklığında yürütülecektir.) 

14- Tescilli Adana Kebabının, Avrupa Birliği Patent tescilinin, Adana Şalgamı ile Adana Biber Salçasının ise 

coğrafi işaret tescilinin alınmasına yönelik başlattığımız çalışmalarımız,  

15- 6769 Sayılı Sınai Mülkiyet Kanunu kapsamında, Odamızla Coğrafi İşaret Kullanma Sözleşmesi yaparak 

Tescilli Adana Kebabını üreten ve satan işyerlerine yönelik, Adana Kebabının üretim ve sunum talimatına 

uygun olarak üretilip üretilmediğini tespit etmek amacıyla, İç Ticaret Müdürlüğü ve Tescilli Adana Kebabı 

Denetim Komisyonu tarafından başlatılan yıllık olağan denetimler,  

16- Odamızın yürütücüsü olduğu, ÇKA destekli “Adana Ayakkabı ve Moda Tasarım Merkezi Projesi”ne 

yönelik çalışmalarımız, (Proje kapsamında satın alınacak yazılımlar ile tasarım makinelerinin satınalma süreci 

devam etmektedir.)  

17- Odamızca, ilimizdeki okul açığının giderilmesi ve Odamızın adını taşıyacak okul binasının yaptırılmasına 

yönelik Meclisimizce alınan karar kapsamındaki çalışmalarımız, (Okul inşaatı bitme aşamasına gelmiştir. 15-

20 içerisinde İl Milli Eğitim Müdürlüğüne teslimi gerçekleşecektir.)  

18- Enflasyonla Topyekûn Mücadele Programı kapsamında TOBB tarafından başlatılan “İndirim 

Kampanyası” na yönelik çalışmalarımız, 

19- 25. ve 39. Grup Meslek Komitelerinin boşalan organ üyeliklerinin seçim yapılmak suretiyle 

tamamlanmasına yönelik çalışmalarımız, 

20- TOBB Genç Girişimciler İl Kurulu ve TOBB Kadın Girişimciler İl Kurulunun belirlenmesine ve İl İcra 

Kurullarının seçimine yönelik çalışmalarımız,  

21- 10 Aralık 2018 tarihinde başlattığımız ve 11 hafta sürecek olan İhracat Satış Kampı Eğitimimiz,  

devam etmektedir. 

 

III- TAMAMLANAN FAALİYETLER: 

1- Odamıza olan gecikmiş aidat borçları 2018 yılı sonu itibariyle zaman aşımı sınırına gelen üyelerin, 

Bakanlık talimatı gereği icra takipleri açılmıştır.  

2- 9-10-11 Ocak 2019 tarihlerinde, Meslek Komitelerinin Ocak Ayı Olağan Toplantıları gerçekleştirilmiştir. 

3- 16 Ocak 2019 tarihinde, Odamız ve Çukurova Üniversitesi işbirliğinde, Çukurova Kalkınma Ajansı’nın 

Mali Destek Programı Kapsamında Yürütülen “Adana Ayakkabı ve Moda Tasarım Merkezi Projesi”nin Mal 

Alımı İhalesi Yapılmıştır.  

4- 2019 yılı için “İhracat ve Yurtiçi İş Geliştirme Destek Programı” Yönetim Kurulunca belirlenmiş olup, 

yeni program Odamız web sayfasında yayınlanmıştır. 

 

IV- İLGİLİ MAKAMLARA GÖNDERİLEN MESLEK KOMİTESİ KARARLARI:  

Meslek Komitelerinin dönem içerisinde almış olduğu kararlar Yönetim Kurulumuz tarafından değerlendirilmiş 

ve ilgili makamlara bildirilmiştir.  

1- Odamız 3. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Bugünkü mevcut ekonomik koşullarda 

faaliyetlerini sürdüren çiftçiler yapmış oldukları vadeli (çek/senet) satışlarda,  çek /senet mevzuatından 

kaynaklanan sıkıntılardan ötürü, tahsilatlarda sıkıntı yaşadıkları, ayrıca, artan borçlanma karşısında da 

vadesi gelen borçlarını ödemede güçlük çekmekte oldukları, bu kapsamda, sıkıntıların çözülmesi ve 

çek/senet mevzuatındaki yaptırımların arttırılması hususunda Odamızca girişimlerde bulunulması 

hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

2- Odamız 8. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Sektörümüzde faaliyet gösteren 

firmalar, GS1 Türkiye sistemine göre barkod numarası almak zorundadır. Firmaların ürün sayısı ve 

cirosuna göre değişen barkod bedelleri, TOBB'a bağlı GS1 Türkiye'ye yatırılmaktadır. Örneğin, cirosu 1-

10 milyon arasında ve 100'den 10.000'e kadar barkod alan bir firma, 4.500.TL barkod bedeli ve her yıl 

yaklaşık 1.250 TL'lik barkod yenileme bedeli ödemek durumunda kalmaktadır. Sektördeki tüm firmalar bu 

bedellerin yüksek olmasından dolayı sıkıntı yaşamaktadır. Bu kapsamda, barkod satınalma ve yıllık 
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yenileme bedellerinin makul bir seviyeye çekilmesi için Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile 

getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

3- Odamız 10. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Geçtiğimiz aylarda yaşanan döviz 

kurundaki artış, tüm sektörlerde fiyatları artırmış, ancak son günlerde döviz kurunun düşmesi sonrasında 

fiyatlarda indirime gidilmemiştir. Özellikle hammadde girdisi çok olan ayakkabı sektörü bu fiyat 

artışlarından son derece etkilenmiştir. Döviz kurunun düşmesi sonrasında fiyatların düşürülmesi 

konusunda Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

4- Odamız 16. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

a) İnşaat sektöründe yaşanan krizin sonu sosyal patlamaya kadar gidecek bir işsizliğe neden olacaktır. 

2019 yılında mevcut kredi faizlerinin düşmemesi durumunda inşaatlar tamamen duracak olup kamu da 

devam eden yatırımlar dışında yatırımlarında durdurulacağı düşünüldüğünde sektörde iflaslar 

yaşanacaktır. Sektörün canlanması için ilk öncelik en azından konut faizlerinin %1'in altına çekilerek 

sektöre destek verilmesi hususunu dile getirmişlerdir 

 Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

b) İş Bitirme Yönetmeliği ile ilgili Belediyelerde iş deneyim belgesi alınırken özel iş yapanların 

mağduriyet yaşadığı ile ilgili Komite tarafından bir rapor hazırlanmıştır.  

 Rapor; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

c) İştiraki olan bir şirketin SGK sisteminde vadesi gelmemiş borcu da olsa veya sisteme ödeme yaptığı 

halde borçlu göründüğü, bu nedenle şirketlerin ihaleye giremediği ve mağdur olduğu hususunu dile 

getirmişlerdir 

 Konu; Adana Sosyal Güvenlik İl Müdürlüğü’ne iletilmiştir. 

5- Odamız 20. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

a) Sıfır km araç alımlarında olan aşırı fiyat artışından dolayı ikinci el araçlara rağbet artmaktadır. İkinci el 

araçların eksiklerini tamamlamak için vatandaşımız eskiyen akü, kaporta, lastik, motoryağı vb. ürünleri 

almak durumunda kalmaktadır. Bu ürünlerdeki fiyatların yüksek olması tüketiciyi zor durumda 

bırakmaktadır. Bu nedenle oto yedek parça ürünlerindeki KDV oranının düşürülmesi için Odamızca 

girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

b) Özel bankaların uyguladığı faiz oranları ve kredi kartı komisyon ücretlerinin devlet bankalarına göre 

daha yüksek oranda olması KOBİ'leri ve tüketiciyi zor durumda bırakmaktadır. Söz konusu oranların 

standart hale getirilmesi hususunu dile getirmişlerdir 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

6- Odamız 24. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; 31 Aralık 2018'de süresi dolacak olan 

KDV indiriminin süresinin uzatılması ile ilgili Odamızın girişimde bulunması hususunu dile getirmişlerdir 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

7- Odamız 28. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Büyükşehir Belediyesinin kapsamında 

olan caddelerde kaldırım işgallerinin aşırı derecede olması tüketicilerin mağazalara ulaşmasını 

engellemekte ve tüketicileri AVM'lerden alışveriş yapmaya yöneltmektedir. Bu durum şehir içinde yer 

alan esnafların satışlarını olumsuz etkilemektedir. Kaldırım işgallerinin önlenmesi ve uygun otopark 

alanlarının açılması için Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Adana Büyükşehir Belediyesi’ne iletilmiştir. 

8- Odamız 30. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

a) Perakende sektöründe faaliyet gösteren işletmelerin, pos cihazlarından yapılan satışlarında, banklara 

ödedikleri komisyon oranlarının yüksek olması nakit sıkışıklığı yaşayan üyelerimizi mağdur etmekte 

olduğu, komisyon oranlarının düşürülmesi hususunda Odamız nezdinde girişimlerde bulunulması 

hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

b) Adana eski Vali Konağı yanındaki İl Nüfus Müdürlüğünün önünde, gayri resmi vesikalık fotoğrafı 

çekmekte olan şahsın, çevresindeki resmi satış yapan benzeri iş yerlerine zarar vermekte olduğu, bu 

kapsamda sorunun giderilmesi için Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Adana Valiliği’ne iletilmiştir. 

c) İnternet ve sosyal medya ortamındaki kontakt lens ve kozmetik amaçlı renkli lenslerin satışlarının, 

reçetesiz ve insan sağlığına zarar verebilecek düzeyde olması, optik sektöründeki iş yerlerine ciddi 

anlamda zarar vermekte olduğu, bu nedenle bu ortamlardaki satışların durdurulması hususunda 

Odamız nezdinde girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 
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9- Odamız 35. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

a) İstanbul'da ticari araç geçişleri Yavuz Sultan Selim Köprü'nden zorunlu olarak yapılmakta olup, bu 

durum hem 50 km fazladan yol yapılmasına hem de daha fazla köprü geçiş ücreti ödenmesine neden 

olmaktadır. Ayrıca zaman kaybı yaşamamak adına bu güne kadar ikinci köprüden yapılan geçişler 

nedeniyle de araçlarımıza yüksek tutarda cezalar kesilmiş olduğundan üyelerimiz ekonomik yönden 

mağdur olmaktadır. Yapılan bu uygulamanın kaldırılarak ikinci köprüden geçişe izin verilmesi ve bu 

güne kadar ikinci köprüden geçişlerde kesilen cezaların da iptal edilmesi hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

b) Okul servis araçları yönetmeliğinin taşıtlarda aranacak şartlar madde 4 (l) bendinin (okul servis 

araçlarında Ulaştırma Denizcilik ve Haberleşme Bakanlığınca standartları belirlenen her koltukta 

oturmaya duyarlı sensörlü sistemler bulundurulacaktır) işletmelere aşırı maliyet getirecek olması ve 

bu sistemi ülkemizde yapacak yeterli üreticinin bulunmaması nedeniyle yönetmelikten çıkartılması 

hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

c) Okul Taşıt Yönetmeliği'nin geçici madde 2-(1) de yer alan 4. maddesinin birinci fıkrasının (i), (l), (m) 

ve (o) bendi kapsamına uygun olmayan araçlar 03.09.2018 tarihine kadar uygun hale getirilir. Ancak 

fabrika çıkışında üzerinde mevzuata uygun renkli cam olan araçlar için bu tarih 03.09.2019 olarak 

uygulanır ifadesinin yönetmelikten çıkartılması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

d) Yine Geçici Madde 2/4 de ifade edilen Yönetmeliğin 4. maddesi kapsamındaki hususlara uygun 

olmayan yeni üretilen araçların 01.01.2018 tarihinden itibaren okul servis aracı olarak trafik tescili 

yapılamaz kararının iptal edilmesi yönünde girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

10- Odamız 37. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Komitemizce geçtiğimiz aylarda 

alınan büfelerin açılmasında Belediyelerin dikkate aldığı kriterlerin ne olduğu ile ilgili 2. kez yazılan 

yazımıza yeniden tatmin edici bir cevap gelmediği görülmektedir.  Büfelerin kokoreç, midye vb. ürünleri 

satarak kafeterya gibi iş yaptığı ve bu şekilde resmi olarak bu hizmeti veren firmalara haksız rekabet 

oluşturduğu düşünülmektedir. Büfelerin tanımı, ne amaçla açıldığı, hangi kriterler çerçevesinde karar 

verildiği gibi hususlar belirsiz olduğundan büfelerin her türlü işi yapabildiği aşikârdır. Bu kapsamda 

Büyükşehir Belediyesi tarafından hangi yöntemle büfelere izin verildiği, ihale ile karar verilmesi 

durumunda ihale duyurusunun Odamıza da iletilmesi gerektiği hususlarını hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Adana Büyükşehir Belediyesi’ne iletilmiştir. 

11- Odamız 40. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan kararlar; 

a) Sigorta Acenteleri İcra Komitesinin 30.10.2018 tarihli kararı ile tüzel kişilerde ve şubelerde teknik 

personel zorunluluğu kaldırılmıştır. Bu uygulamanın sektörümüze olumsuz yansımalarının aşağıdaki 

gibi olacağı düşünülmektedir: 

Söz konusu düzenleme istihdamı azaltacaktır.  

Bu düzenleme sektörün kalitesini düşürecektir. Bankacılık, sigorta bölümlerinden mezun olan 

kişilerin istihdamına ihtiyaç duyulmayacağı için bu bölümler önemini yitirecek ve uzman personel 

yetişme imkânı ortadan kalkacaktır. 

SAİK'in; İl delegeleri sektör meclisi görüşünü almadan sadece 100 civarı şubeci şeklinde 

organizasyon yapan acenteleri toplayıp 16.000 acentenin haklarını hiçe sayarak bu kararı almış olması 

sektörü sıkıntıya sokacaktır. Söz konusu düzenleme ilgili Odamızca girişimlerde bulunulması 

hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

b) Sektörümüzde faaliyet gösteren ancak sektörün itibarını zedeleyen acentelerin tespit edilerek 

şikâyetlerin ilgili mercilere iletilmesi için SAİK bünyesinde bir şikayet veya ihbar hattı oluşturulması 

hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

c) Elektrikli bisikletler şehir içerisinde tehlike arz edecek hız yaptıkları için ehliyet ve trafik sigortası 

zorunluluğu getirilmesi halinde kazaya karışan üçüncü şahısların maddi ve bedeni olarak mağduriyeti 

giderilmiş olacaktır. Söz konusu araçların kullanımının ehliyet ve trafik poliçesine tabi olması 

hususlarıyla ilgili Odamızca girişimlerde bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

12- Odamız 41. Grup Meslek Komitesi Toplantısında alınan karar; Emlak ve gayrimenkul sektöründe 

faaliyet gösteren ancak tabiri caizse merdiven altı olarak çalışan firmalar, halkın güvenini sarsmakta, 

sektörümüzün itibarını zedelemektedir. Bu şirketlerin tespit edilerek cezai işlem uygulanması ile ilgili 
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şikayet mercilerinin belirlenmesi ve şikayet hattı oluşturulması ile ilgili Odamızca girişimlerde 

bulunulması hususunu dile getirmişlerdir. 

Konu; Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği’ne iletilmiştir. 

 

V- İLGİLİ MAKAMLARA GÖNDERİLEN YAZILARIMIZA GELEN CEVABİ YAZILAR: 

1- Odamız 2. Grup (Kabzımallar, Tarım Ürünleri Tacirleri ve Çiçekçiler) Meslek Komitesinin; almış 

olduğu karara istinaden; Adana Büyükşehir Belediyesi Fen işleri Daire Başkanlığı’ndan gelen cevabi yazıda; 

“Yüreğir Sebze halinin peron aralarında bulunan yolların bakım onarımının yapılarak asfaltlanması talep 

edilmektedir. Söz konusu talep incelenmiş olup, Adana Büyükşehir Belediyesi Yol Şube Müdürlüğü olarak 

çalışmalarımızı program dâhilinde yürütmekteyiz. Hava şartlarının düzelmesinden sonra gerekli çalışmalar 

başlatılacaktır.” Denilmiştir. 

2- Odamız 7. Grup (Maden, Çimento, Hazır beton, vb.) Meslek Komitesinin; almış olduğu karara 

istinaden; TOBB’dan gelen yazıda; “Eski ruhsatlı maden sahalarının, ormanlık alanlardaki maden izinlerinden 

alınan bedellerde yapılan indirimden faydalanamadığı hususundaki yazımızın Enerji ve Tabii Kaynaklar 

Bakanlığına iletildiği” bildirilmiştir. 

3- Odamız 8. Grup (Gıda Toptancıları ve İmalatçıları) Meslek Komitesinin; almış olduğu karara 

istinaden; TOBB’dan gelen yazıda; “GS1 Türkiye Sistem Üyeliği ücretlerine ilişkin sıkıntıların gündeme 

getirildiği ilgi yazınıza ilişkin olarak; GS1 Türkiye Vakfı İktisadi İşletmesi’nden alınan cevabi yazının bir 

sureti ekte sunulmuştur.” Denilmiştir. 

İlgi: 04/01/2019 tarih ve 43 sayılı Adana Ticaret Odası yazısı. 

İlgi yazıda GS1 barkod üyeliği satınalma ve yıllık yenileme bedellerinin makul bir seviyeye indirilmesi 

yönünde karar verildiği bildirilmektedir. 

GS1, merkezi Brüksel’de bulunan ve tedarik zincirinin etkinliğini artırma amaçlı standartlar ve çözümler 

geliştiren uluslararası bir organizasyondur. GS1 Türkiye ise, 1988 yılından itibaren bu organizasyonun 

Türkiye üye organizasyonu olarak hizmet vermekte ve firmalarımızın sistemin getirdiği avantajlardan 

yararlanmasına yönelik faaliyetlerde bulunmaktadır. 

Sistemin kuralları ve uygulama esasları Brüksel Merkez Ofis tarafından belirlenmektedir. Firmalarımızın 

sadece barkod numarası olarak gördükleri sistemin yönetilmesi ve geliştirilmesi için arka planda 112 ülkeden 

üye organizasyon ve bir milyondan fazla firma ile birlikte farklı çözümler ve hizmetler geliştirerek bu çözüm 

ve hizmetlerin ortak standartlar olarak dünya çapında uygulanmalarına yönelik çalışmalar yapan bir yapı 

bulunmaktadır. 

Söz konusu fiyatların sadece numara alma bedeli olarak değerlendirilmemesi, sistemin kural ve esasları 

çerçevesinde yönetilebilmesi ve alınan numara üzerinden izlenebilirlik, denetim, ürün geri çağırma gibi farklı 

çözümlere yönelik hizmet verilmesi, dünya üzerinde tekilliğin sağlanması; kısacası standardın yürütülmesi ve 

geliştirilmesi operasyonlarının da tarafınızca dikkate alınması önem arz etmektedir. 

112 üye organizasyondan biri olarak 1988 yılından itibaren TOBB bünyesinde hizmet veren GS1 Türkiye, 

Brüksel merkez ofisin “ayrı bir tüzel kişilik” olarak yapılanma zorunluluğu getirmesi nedeniyle; 2016 yılı 

sonunda bağımsız bir tüzel kişilik olarak yapılanmış, 01 Ocak 2017 tarihi itibariyle de üyelerine hizmet 

vermeye başlamıştır. 

Bugüne dek TOBB bünyesindeki birimlerden alınan, hukuk, mali işler, bilgi teknolojileri, büro hizmetleri ve 

benzeri operasyonel hizmetler, bir başka ifade ile TOBB tarafından sübvanse edilen hizmetler artık yeni tüzel 

kişilik bünyesinde gerçekleştirilmeye başlanmış; dolayısıyla Brüksel’in getirdiği zorunluluk doğrultusunda 

maliyet kalemleri de artmıştır. 

TOBB bünyesinden ayrılıp ayrı bir tüzel kişilik olması nedeniyle ayrıca ek % 18 KDV maliyeti de doğmuştur. 

Oluşan maliyetler ve uluslararası yükümlülükler çerçevesinde değiştirilen ücret politikamız, GS1 

organizasyonunun üye kuruluşu olarak tanımlı standart ve esaslarda hizmet vermek zorunda olan kuruluşumuz 

tarafından elzem görülmüştür. 

2019 yılında ise, 2019 yılına özel olmak üzere ülkemiz ekonomisinin üzerindeki negatif etkilerden 

korunmasına katkıda bulunmak amacıyla, özellikle yeni kurulan ve mikro ölçekli firmalarımızın giriş 

bedellerinde indirime gidilmiştir. 

Gönüllülük esasına dayandığı halde, sistemin tüm dünyada yaygın bir şekilde kullanılma sebebi firmalara 

getirdiği maliyet ve rekabet avantajlarıdır. Bu husus dikkate alındığında; söz konusu hizmetin ülkemizde 

sürdürülebilirliğini sağlamanın firmalarımızın uluslararası rekabet gücünün artması açısından önemi 

malumlarınızdır. Denilmiştir. 

4- Odamız 16. Grup (Bina İnşaat Müteahhitleri) Meslek Komitesinin; almış olduğu karara istinaden 

TOBB’dan gelen yazıda  “Tapu harçlarının alıcı ve satıcı payı dahil olmak üzere %1 olarak belirlenmesi ve ilk 

defa konut sahibi olacaklara veya taşınmazın ilk defa satışının söz konusu olması halinde tapu harcından muaf 
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tutulması veya harç nispetinin 1/10 oranına indirilmesine’’ ilişkin yazılan yazının Hazine ve Maliye 

Bakanlığına iletildiği” bildirilmiştir. 

5- Odamız 16. Grup (Bina İnşaat Müteahhitleri) Meslek Komitesinin; almış olduğu karara istinaden 

TOBB’dan gelen yazıda  “Kat /arsa karşılığı yapılan işlerin sözleşmelerinde, diğer işlerde olduğu gibi iş 

tutarının tamamının iş bitirme olarak kabul edilmesine ilişkin yazılan yazının Kamu İhale Kurumuna iletildiği” 

bildirilmiştir. 

6-  Odamız 28. Grup (Dayanıklı Tüketim Mamulleri) Meslek Komitesinin; almış olduğu karara istinaden; 

Adana Büyükşehir Belediyesi Fen işleri Zabıta Daire Başkanlığı’ndan gelen cevabi yazıda; 

“Belediyemiz sorumluluk alanında bulunan bazı caddelerde kaldırım işgallerinin aşırı derecede olmasından, 

tüketicilerin mağazalara ulaşmasının engellendiği bu durumun şehir içinde yer alan esnafların satışlarını 

olumsuz etkilediğinden kaldırım işgallerinin önlenmesi istenmiştir.  

Zabıta Daire Başkanlığımıza bağlı Zabıta Trafik Şube Müdürlüğü ekiplerince, Adana genelinde sorumlu 

olduğumuz ana cadde bulvarlar üzerinde kaldırım işgali yapan araçlara, yönelik çalışmalarımız aralıksız olarak 

devam etmekte olup, uyarılarımızı dikkate almayan araçlara 5326 Sayılı Kabahatler Kanunun 38/1 maddesi 

gereğince 124 TL para cezası uygulanmaktadır.  

Bu gibi durumlardaki olumsuzlukların 153 çağrı merkezine bildirilmesi halinde derhal yerinde inceleme 

yapılacağını, bölge ekiplerimiz tarafından tanzim edilen idari yaptırım karar tutanaklarının Ek’te sunulduğu ve 

konunun takibine devam edileceği hususunu; Bilgilerinize arz ve rica ederim.” Denilmiştir. 

7- Meclis Üyesi Halil AVCI’nın; “Şirket devirlerinde devredenin bütün alacak ve borçları ile devrin 

gerçekleştiği, dolayısıyla yeni ortakların/hissedarların devrolunan şirketin/hisselerin kamuya olan borçları da 

üstelendikleri, bu nedenle açılan davaların yıllarca sürdüğü belirtilerek bu sorunların aşılabilmesi için şirket 

hisselerinin tamamının devredildiği işlemlerde yeni hissedarlarla devam edilmesi halinde amme alacaklarının 

yeni hissedarlar tarafından faizsiz ve cezasız olarak 3-5 yıllık bir dönem içerisinde ödenmesi’’ yönündeki 

yazısına istinaden TOBB’dan gelen yazıda; “İlgi yazınız konusu ile ilgili olarak, belirttiğiniz hususlar not 

edilmiş olup konu ile ilgili mevzuat çalışmalarında ilgili Bakanlık ile paylaşılacaktır.” Denilmiştir. 

 

 

VI - KATILDIĞIMIZ TOPLANTILAR, TÖRENLER VE ORGANİZASYONLAR: 

1- 19 Aralık 2018 tarihinde, ADASO’da düzenlenen Dünya Çalışma Örgütü (İLO) Avrupa Birliği ve Milli 

Eğitim Bakanlığı koordinasyonunda yürütülen ve AB Finansmanından 8 İlde 50 Meslek Lisesinin 

Modernizasyonu Donatılması ve Bu Okullarda Suriyeli Göçmenlerin Mesleki Eğitimi Konulu Proje 

Toplantısına Genel Sekreter Yrd. Barış Gökhan TOPAL, 

2- 20 Aralık 2018 tarihinde, İl Sağlık Müdürlüğü toplantı salonunda Vali Yardımcısı Mustafa YAVUZ’un 

Başkanlığında düzenlenen Bağımlılıkla Mücadele Teknik Çalışma Grupları Toplantısına, Genel Sekreter 

Yrd. Birol YARMAN, 

3- 23 Aralık 2018 tarihinde, İstanbul’da düzenlenen DEİK Olağan Mali Genel Kurulu’na, Yönetim Kurulu 

Başkanı Atila MENEVŞE, 
4- 25 Aralık 2018 tarihinde, Ankara’da TOBB binasında Ticaret Odaları Konsey Toplantısı öncesinde 

yapılan gündem hazırlık toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı ve Ticaret Odaları Konsey Başkan 

Yardımcısı Atila MENEVŞE ile Meclis Üyesi ve Ticaret Odaları Konsey Üyesi Halil AVCI, 
5- 26 Aralık 2018 tarihinde, Ankara’da TOBB binasında, Ticaret Bakanı Ruhsar PEKCAN’ın katılımlıyla 

gerçekleşen, Ticaret ve Sanayi Odaları ve Ticaret Odaları Müşterek Konsey Toplantısına; Yönetim 

Kurulu Başkanı ve Ticaret Odaları Konsey Başkan Yardımcısı Atila MENEVŞE ile Meclis Üyesi ve 

Ticaret Odaları Konsey Üyesi Halil AVCI, 
6- 28 Aralık 2018 tarihinde, Gaziantep’te, Ticaret Bakanı Ruhsar PEKCAN’ın teşrifleri ve Gaziantep, Kilis, 

Şanlıurfa, Adıyaman, Kahramanmaraş, Osmaniye, Adana, Antakya illerindeki Oda ve Borsaların 

katılımıyla düzenlenen TOBB Bölge Toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Meslek 

Komitesi ve Meclis Üyeleri, 
7- 2 Ocak 2019 tarihinde, Adana Valisi Sn. Mahmut DEMİRTAŞ’ın Başkanlığında düzenlenen Akdeniz 

Meyve Sineği ile Mücadele Kapsamında “Biyo-Tek Tarımsal Araştırma ve Uygulama Merkezi” Protokol 

İmza Törenine Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 
8- 3 Ocak 2019 tarihinde, Adana Sanayi Odasında, Milletler Kalkınma Programı (UNDP) ve Uluslararası 

İmar ve Kalkınma Bankası (IBRD) yetkililerinin Adana İlinde Gerçekleştirmeyi Planladıkları Projelerle 

İlgili Toplantıya Genel Sekreter Dr. İsmet YALÇIN, 
9- 3 Ocak 2019 tarihinde, Yüreğir Kültür Merkezinde Adana Valisi Sn. Mahmut DEMİRTAŞ’ın 

başkanlığında düzenlenen Bağımlılıkla Mücadele Toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı Atila 

MENEVŞE, 



  7 

10- 5 Ocak 2019 tarihinde, Atatürk Parkında, Adana’nın Düşman İşgalinden Kurtuluşunun 97. Yıldönümü 

Kutlama Programı kapsamında Anıta Çelenk Sunma Töreni düzenlenmiş olup Törene; Genel Sekreter 

Yrd. Birol YARMAN, 
11- 5 Ocak 2019 tarihinde, Adana Hilton Otelinde düzenlenen, Adana’nın Kurtuluşunun 97. Yıldönümü 

Kutlama Resepsiyonuna Genel Sekreter Dr. İsmet YALÇIN, 

12- 10 Ocak 2019 tarihinde, Adana Valiliğinde düzenlenen, Suriyeli Mevsimlik Tarım İşçileri ile ilgili 

Toplantıya Genel Sekreter Dr. İsmet YALÇIN, 

13- 12 Ocak 2019 tarihinde, Seyhan Otel’de düzenlenen Kent Konseyleri Birliğinin 10. Dönem Başkanlık 

Devir Teslim Töreni’ne Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

14- 18 Ocak 2019 tarihinde, Vali Yardımcısı Mustafa YAVUZ’un Başkanlığında düzenlenen 3. Adana Lezzet 

Festivali Değerlendirme Toplantısına Genel Sekreter Yrd. Barış Gökhan TOPAL, 

15- 18 Ocak 2019 tarihinde, MÜSİAD Gıda Tarım ve Hayvancılık Sektör Kurulunca Sheraton Otelde 

düzenlenen Tarımda Kalkınma temalı Türkiye İstişare toplantısına Meclis Başkanı İsmail ACI  

16- 20 Ocak 2019 tarihinde, Ankara’da TOBB Binasında, Türkiye Ekonomi Şurası Öncesinde Ticaret Odaları 

Konseyinde yer alan Yönetim Kurulu Başkanlarının katılımıyla düzenlenen “Şura Hazırlık Toplantısı’na” 

Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

17- 21 Ocak 2019 tarihinde Ankara TOBB Birlik Merkezinde düzenlenen Türkiye Ekonomi Şurasına Meclis 

Başkanı İsmail ACI, Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE ve Genel Sekreter Dr. İsmet YALÇIN,  

18- 21 Ocak 2019 tarihinde Ankara’da Tarım Bakanlığı’nda düzenlenen Akdeniz Meyve Sineği ile Mücadele 

Toplantısına Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, 

19- 22 Ocak 2019 tarihinde, Çukurova Kalkınma Ajansı Konferans Salonunda düzenlenen 2019 yılı 1. 

Dönem İl Koordinasyon Kurulu Toplantısına Genel Sekreter Yrd. Birol YARMAN, 

katılım sağlamıştır. 

 

VII- ODAMIZDA YAPILAN TOPLANTILAR ve TÖRENLER: 

1- 19 Aralık 2018 tarihinde, Aylık Olağan Hesapları İnceleme Komisyonu Toplantısı, 

2- 19 Aralık 2018 tarihinde, Odamızda, Adana Tarıma Dayalı İhtisas OSB kuruluş çalışmaları ile ilgili, 

potansiyel yatırımcıların katılımlarıyla bir İstişare Toplantısı düzenlenmiştir. 

3- 21 Aralık 2018 tarihinde, Odamız 1. ve 2. Grup Meslek Komitesi Üyeleri, 28 Aralık 2018 tarihinde 

Gaziantep’te düzenlenen Bölge Toplantısı için Ticaret Bakanlığına iletilecek görüş ve önerileri belirlemek 

için İstişare Toplantısı, 

4- 25 Aralık 2018 tarihinde, 10. Meslek Grubunda kayıtlı üyelere yönelik Hedef Pazar Belirleme Toplantısı,  

5- 26 Aralık 2018 tarihinde, Odamız ev sahipliğinde 38. Meslek Grubunda kayıtlı bulunan Radyo ve 

Televizyon Firmaları, yaşadıkları müşterek frekans sorununu değerlendirme toplantısı, 

6- 27 Aralık 2018 tarihinde, Aralık ayı Oda Olağan Meclis Toplantısı, 

7- 27 Aralık 2018 tarihinde, ATOSEV Olağan Genel Kurul Toplantısı, 

8- 28 Aralık 2018 tarihinde, Aralık ayı Olağan Personel Toplantısı, 

9- 17 Ocak 2019 tarihinde, 9-32-33. Meslek Grubu Üyelerine Yönelik Hedef Pazar Belirleme Toplantısı, 

10- 17 Ocak 2019 tarihinde, Odamız 1. Grup (Tarım Ürünleri ve Bitki Yetiştiricileri) Meslek Komitesi’nce, 

Sektörde Karşılaşılan Sorunlar ve Çözüm Önerilerinin istişare edilmesi ve karşılıklı görüş alışverişinde 

bulunulması amacıyla, tarımla ilgili kurum/kuruluşların katılımıyla İstişare Toplantısı, 

11- 22 Ocak 2019 tarihinde, Disiplin Kurulu Toplantısı, 

Odamızda gerçekleşmiştir. 

 

VIII- ODAMIZA YAPILAN ZİYARETLER: 

1- 21 Aralık 2018 tarihinde, Adana Kent Konseyi Başkanı Ömer Güner SAZAK ve Genel Sekreter Ekrem 

ASLAN,  
2- 27 Aralık 2018 tarihinde, Adana Vergi Dairesi Başkanı Ahmet TUNALI ve beraberindeki Grup 

Müdürleri, 
3- 3 Ocak 2019 tarihinde, Gazette Gazetesi İmtiyaz Sahibi İnci GÜL, Metro TV İmtiyaz Sahibi Selahattin 

SEKİN, Meşk FM İmtiyaz Sahibi İsmail HÜYÜKLÜ, 
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4- 10 Ocak 2019 tarihinde, Merkez Bankası Yapısal Ekonomik Araştırmalar Genel Müdürlüğü Adana Bölge 

Koordinatörü Rıfat ENES, Koordinatör Yardımcısı Cemil TUNCER ve Yetkili Tuba SUBAŞI, 

5- 10 Ocak 2019 tarihinde, Refleks Gazetesi İmtiyaz Sahibi Esra ÖZDEN, Genel Yayın Yönetmeni Mehmet 

ULUĞTÜRKAN ve Çukurova Üniversitesi İletişim Fakültesi Dekanı İlker ÖZDEMİR,  

6- 14 Ocak 2019 tarihinde, Hilton Eski Genel Müdürü Elif YAZOĞLU ve Yeni Genel Müdürü 

Abdurrahman TOPRAK,  

7- 15 Ocak 2019 tarihinde, 43. Grup Komite Başkanı Belgin ÇOBANDAĞ ve Adana Estetik ve 

Estetisyenler Derneği Üyeleri, 

8- 16 Ocak 2019 tarihinde, Adana Kiremithane Spor Kulübü Kamil YALÇINGÖL, 

Odamızı ziyaret etmiştir. 

 

IX- ODAMIZCA YAPILAN ZİYARETLER: 

1- 04 Ocak 2019 tarihinde, Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Adana Vergi Dairesi Başkanı Sn. 

Ahmet TUNALI’yı makamında ziyaret etmiştir. 

2- 17 Ocak 2019 tarihinde, Yönetim Kurulu Başkanı Atila MENEVŞE, Türkiye Kent Konseyleri Birliği 10. 

Dönem Başkanlığına seçilen Adana Kent Konseyi Genel Sekreteri Ekrem ASLAN ve beraberindeki heyetle 

Adana Valisi Sn. Mahmut DEMİRTAŞ’ı makamında ziyaret etmiştir. 

 


